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 Ärendelista 
§115 Val av justerare  

§116 Tillkännagivande av justering  

§117 Information från Kommunalförbundet sjukvård och omsorg i Norrtälje  

§118 Besvarande av interpellation till KSON-direktionens ordförande Olle 
Reichenberg (M) avseende TBE vaccin kan rädda liv från Ola 
Nordstrand (V) och Britt-Mari Bardon (V) 

 

§119 Information från revisorerna  

§120 Delårsrapport 1, 2022 för kommunen och bolagen  

§121 Internkontrollrapport för Norrtälje kommun och koncern 2022  

§122 Rättelse av taxa för brandskyddskontroll 2022  

§123 Reviderat reglemente för Socialnämnden  

§124 Reviderad A-del av nämndernas reglemente  

§125 Reviderade ägardirektiv för Norrtälje Kommunhuskoncern  

§126 Norrtälje kommuns Vattenplan  

§127 Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster våren 2022  

§128 Godkännande av mark- och exploateringsavtal i anslutning till detaljplan 
för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten Östhamra 1:15 

 

§129 Antagande av detaljplan för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten 
Östhamra 1:15, i Frötuna församling 

 

§130 Övertagande av väghållarskap på väg 1149, Björnövägen, Norrtälje 
kommun 

 

§131 Markanvisningsavtal avseende fastigheterna Gräddö 2:41, 2:42 och 
2:43, Rådmansö 

 

§132 Förstudie/inriktningsbeslut gällande Lindholmens avloppsreningsverk  

§133 Motionsredovisning 2022  

§134 Roine Wallin (L) avsägelse av uppdrag som ledamot i Bygg- och 
miljönämnden 

 

§135 Lars Dalquist Öhlén (V) avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- och 
fritidsnämnden. 

 

§136 Val av ny ersättare i barn- och skolnämnden efter Mine Seetkaya (SD)  

§137 Frida Ranft (S) avsägelse av uppdragen som ersättare i socialnämnden 
och styrelseledamot i Roslagsbostäder AB 

 

§138 Nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt efter Peter Lind (SD)  

§139 Nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt efter Nina 
Wannersten (V) 

 

§140 Val av ny huvudman i Roslagens sparbank t.o.m. årsstämma 2023 och 
styrelseledamot i Stiftelsen Motorfabriken Pythagoras efter Ingmar 
Ögren (SD) 

 

§141 Förtydligande i ärendet Val av 3 ledamöter och 2 lekmannarevisorer i 
Tiohundra AB 2019–2022 avseende valets längd 
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§142 Fråga till kommunstyrelsens tf. ordförande Staffan Tjörnhammar (M) 
avseende - Kommer planprioriteringen beslutas demokratiskt? Från 
Ulrika Falk (S) 

 

§143 Meddelanden - anmäls i Kommunfullmäktige  
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Närvarolista och omröstningsprotokoll  
Norrtälje kommunfullmäktige  
  Närvarande = N Votering 

1 
Votering 
2 

  Frånvarande = F   
Ledamöter  Tjänstgörande = Tj Ja/Nej Ja/Nej 
Nils Matsson  M N Ja Ja 
Lenneke Sundblom  S N Nej Nej 
Åsa Wärlinder  C N Ja Ja 

Bino Drummond  M F (Åsa Malmström (M) §§115–
143)  

Ja Ja 

Staffan 
Tjörnhammar 

M N Ja Ja 

Ann Lewerentz  M N Ja Ja 
Roland Brodin  M N Ja Ja 
Ann-Charlotte 
Lindblad Söderman  

M F (Janeth Tjörnhammar (M) 
§§115–143)  

Ja Ja 

Jens Andersson M F (Eva Roxell (M) §§115–143) Ja Ja 
Linda Hiort af Ornäs  M N Ja Ja 
Jörgen Jansson M N Ja Ja 

Anette Tagesson M F (Janet Gudmunds Burström 
(M) §§115–143)  

Ja Ja 

Kjell Jansson M N Ja Ja 
Nina Jones  M N Ja Ja 
Bo Wetterström  M N Ja Ja 

Sören Forslund  M F (Mats Albrektsson (M) 
§§115–143)  

Ja Ja 

Anders Olander  C N Ja Ja 
Per Lodenius  C N Ja Ja 
Patrik Dahl C N Ja Ja 
Tommy Lundqvist C N Ja Ja 
Emelie Löthgren C F (Jane Trepp (C) §§115–143) Ja Ja 
Hans Andersson L N Ja Ja 
Robert Beronius L N Ja Ja 
Åsa Wennerfors L N Ja Ja 
Nicklas Salmin  L N Ja Ja 
Veronika Areskoug L N Ja Ja 
Göte Vaara OB N Ja Ja 
Bengt Karlström  KD N Ja Ja 
Ulrika Falk  S N Nej Nej 
Olle Jansson  S N Nej Nej 
Hanna Stymne Bratt  S N Nej Nej 
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Aleksandar 
Srndovic 

S N Nej Nej 

Anders Jonsson  S N Nej Nej 
Margareta Lundgren  S N Nej Nej 
Måns Nilsson  S F (Anders Lidén (S) §§115–143) Nej Nej 
Ingrid Markström  S N Nej Nej 
Conny Andersson  S N Nej Nej 

Kerstin Bergström  S F (Maija Kohtanen (S) §§115–
143) 

Nej Nej 

Kristian Krassman  S F (Margareta Sundström (S) 
§§115-143)  

Nej Nej 

Catharina Erdtman  S N Nej Nej 
Lars (Knut) 
Sundberg  

S N Nej Nej 

Etel Söderman 
Sandin 

S N Nej Nej 

Marcus Granström  S N Nej Nej 

Ola Nordstrand V F (Ghazaleh Karami (V) §§115–
143)  

Nej Nej 

Britt-Mari Bardon V N Nej Nej 
Jessica Hilwëyn V N Nej Nej 
Camilla Rydstrand MP N Nej Nej 
Mats Wilzén MP N Nej Nej 

Tyra Blum MP F (Andreas Hagstedt (MP) 
§§115–143)  

Nej Nej 

Mikael Strandman SD F (Roger Harvidsson (SD) 
§115-143)  

Ja Nej 

Andrea Kronvall  SD N Ja Nej 
Britt-Mari Canhasi SD N Ja Nej 
Karl-Göran Edberg SD N Ja Nej 
Sören Karlsson SD N Ja Nej 
Helena Ekekihl SD N Ja Nej 
Tina Sandberg SD N Ja Nej 

Mikael Söderqvist SD F (Morgan Kjelldahl (SD) 
§§115–143) 

Ja Nej 

Lóránt Alföldi SD F X      X 

Sune Rehnberg SD F (Jacob Heitmann (SD) 
§§115–143)  

Ja Nej 

Johan Österberg ROOP N Ja Avstår 
Yvonne Svensson ROOP N Ja Nej 
     
Ersättare     
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Janet Gudmunds 
Burström 

M N (NTJ §§115–143)   

Mats Albrektsson M N (NTJ §§115–143)   
Kenneth Hagström M F   
Åsa Malmström M N (NTJ §§115–143)   
Janeth 
Tjörnhammar 

M N (NTJ §§115–143)   

Eva Roxell M N (NTJ §§115–143)   
Klas Zettergren M N   
Jane Trepp C N (NTJ §§115–143)   
Gunnar Englund C N   
Maria Lodenius C N   
Alexander Castman L N   
Rolf Nielsén L N   
Christina Frisk L N   
Linda Lundeborg KD F   
Leif Johansson  KD F   
Susanne Kjelldahl 
Almqvist  

S N   

Anders Lidén S N (NTJ §§115–143)   
Christina Pettersson S F   
Björn von Born S F   
Maija Kohtanen S N (NTJ §§115–143)   
Andreas Hofbauer S F   
Margareta 
Sundström 

S N (NTJ §§115–143)   

Roger Berglund  S N   
Roger Harvidsson SD N (NTJ §§115–143)   
Jacob Heitmann SD N (NTJ §§115–143)   
Thomas Högbom SD F   
Morgan Kjelldahl SD N (NTJ §§115–143)   
Ulf Gabrielsson SD F   
Ingela Brinkefeldt V F   
Ghazaleh Karami V N (NTJ §§115–143)   
Andreas Hagstedt MP N (NTJ §§115–143)   
William Olsson MP N   
Björn Rudolfsson ROOP N   
Håkan Stolt ROOP N   
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Ledamöter (61)  Närvarande 46   
  Frånvarande 15   
     
Ersättare (34)  Närvarande 24       
  Frånvarande 10   
  Tjänstgörande 14   
Ledamöter och 
ersättare (95) 

 Närvarande 70        

  Frånvarande 25      
  Tjänstgörande 60   
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§115      
 
Val av justerare 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige utser Bo Wetterström (M) och Marcus Granström (S) att tillsammans med 
ordförande justera protokollet. 
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§116      
 
Tillkännagivande av justering 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att justeringen äger rum på kommunstyrelsekontoret torsdagen den 
30 juni klockan 15.00. Justerarna får protokollet sig tillsänt i förväg via e-post för att ges möjlighet att 
läsa igenom före justeringen. 
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§117      
 
Information från Kommunalförbundet sjukvård och omsorg i Norrtälje 
 
Sammanfattning av ärendet 
Olle Reichenberg, ordförande kommunalförbundet sjukvård och omsorg och Peter Graf, VD 
TioHundra AB presenterar en genomförd behovsanalys angående behovet av ombyggnad och 
utveckling av Norrtälje sjukhus. 
 
- Bakgrund 
- Fokus på akutflöden 
- Effektmål 
- Tidplan och process 
- Vad krävs? 
 
  
 
  

Sida 10 / 51



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 
 

 

  
2022-06-20 

Kommunfullmäktige 
 
  

   

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
 

§118     Dnr KS 2022-649 
 

Besvarande av interpellation till KSON-direktionens ordförande Olle 
Reichenberg (M) avseende TBE vaccin kan rädda liv från Ola 
Nordstrand (V) och Britt-Mari Bardon (V). 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser interpellationen besvarad. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Interpellation till KSON-direktionens ordförande Olle Reichenberg (M) avseende TBE vaccin kan 
rädda liv från Ola Nordstrand (V) och Britt-Mari Bardon (V). 
 
Beslutsunderlag 
 
Svar på interpellation ang TBE-vaccin 
§112 KF Interpellation från Ola Nordstrand och Britt-Mari Bardon (V) till KSON-direktionens 
ordförande Olle Reichenberg (M) 
Interpellation från Ola Nordstrand och Britt-Mari Bardon (V) till KSON-direktionens ordförande Olle 
Reichenberg (M) 

Beslutande sammanträde 
Olle Reichenberg (M), Britt-Mari Bardon (V) och Britt-Mari Canhasi (SD) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Efter genomförd debatt frågar ordförande fullmäktige om interpellationen kan anses vara besvarad 
och finner att kommunfullmäktige beslutar att anse interpellationen besvarad. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Interpellanter  
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§119      
 
Information från revisorerna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Johnny Karlsson (S), ordförande i kommunrevisionen informerar om revisionsrapport 
avseende Granskning av likvärdig skola - Stöd och stimulans. 
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§120     Dnr KS 2022-8 
 
Delårsrapport 1, 2022 för kommunen och bolagen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 

1. Delårsrapport 1 per april 2022 godkänns. 
2. Uppdra till nämnderna att vid befarade eller konstaterade underskott vidta åtgärder för att 

reducera eller eliminera underskott under 2022 
3. Uppdra till nämnderna att nogsamt följa utvecklingen av de mål och uppdrag nämnden 

erhållit av kommunfullmäktige samt vid befarad avvikelse vidta åtgärder för ökad 
måluppfyllelse och för slutförande av kommunfullmäktiges uppdrag under 2022. 

4. Uppdra till kommunstyrelsen att i samband med delårsrapport per augusti återkomma med 
en fördjupad analys av volymutvecklingen inom kommunalförbundet Sjukvård och Omsorg i 
Norrtälje kommunala verksamhet med förslag till hantering av den volymreserv som 
reserverats i budget 2022. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsekontoret har upprättat delårsrapport per april 2022. Underlag har hämtats från 
nämnder, Kommunalförbundet sjukvård och omsorg i Norrtälje, Norrtälje kommunhus AB och 
TioHundra AB. I delårsrapporten redovisas utfall per april samt helårsprognos, uppföljning av mål 
och uppdrag samt uppföljning av god ekonomisk hushållning. 
 
Kommunens resultat per april exklusive exploateringsvinster uppgår 166,9 mnkr. Prognostiserat 
resultat för 2022 uppgår till 209,9 mnkr exklusive exploateringsvinster, vilket är 89,4 mnkr bättre än 
budget. Nämnder avviker positivt med totalt 14,0 mnkr medan skatter och bidrag avviker positivt med 
totalt 83,5 mnkr. SKR’s skatteprognos per april har hanterats med en viss försiktighet med hänsyn till 
läget i Ukraina, höjda räntor och ökande inflation och därmed ökad risk för konjunkturavmattning 
under året. I dagsläget är det Socialnämnden som prognostiserar ett underskott för 2022. 
Socialförvaltningen kommer till nämnden i juni att presentera en åtgärdsplan för att reducera det 
ekonomiska underskottet. 
Att nå en ekonomi i balans bedöms i dagsläget vara svårt. Sammantaget bedöms Norrtälje kommun 
utifrån uppställda aspekter ha goda förutsättningar att nå god ekonomisk hushållning under 2022. 
 
Beslutsunderlag 
 
§99 KS Delårsrapport 1, 2022 för kommunen och bolagen 

Beslutande sammanträde 
Deltar ej i beslut 
Jessica Hilwëyn (V) deltar ej i beslut avseende punkt 2–4. 
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Reservationer & protokollsanteckningar 
 
Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning:  
 
Den 2 maj beslutade kommunfullmäktige i Norrtälje att utöver vårdpersonalen så ska även 
Tiohundras omsorgspersonal tilldelas en Covid-bonus för deras enorma insatser under 
Coronapandemin. Det ser dessvärre osannolikt ut att personalen ska få pengarna innan 
sommarsemestrarna. Inga kontakter har heller tagits med de fackliga företrädarna för att klargöra 
vilka i personalen som ska omfattas. Vi uppmanar det moderatledda styret att snarast komma i gång 
med processen i samarbete med de fackliga företrädarna. Vi välkomnar samtidigt att delårsrapporten 
fastställer att medlen ska belasta årets resultat, som prognosticeras till 209,9 miljoner – ett överskott 
på hela 5,3%. 
 
Kommunalförbundet sjukvård- och omsorg, KSON, prognosticerar ett underskott om 16,4 miljoner för 
de kommunfinansierade verksamheterna för 2022. Då underskottet avser volymökningar begär 
kommunalförbundet tillskott ur den volymreserv som Norrtälje kommun budgeterat för på 35 miljoner. 
Det är beklagligt att det moderatledda styret i sin budget bestämt sig för att öronmärka enbart 11,2 
miljoner av volymreserven till KSON. Om volymökningarna överskrider det beloppet kan inte 
volymreserven täcka det – trots att det eventuellt finns pengar över i den totala volymreserven. Det 
riskerar att innebära nedskärningar och försämrad kvalité på kommunens omsorg. 
 
Det är viktigt att KSON ersätts för eventuella volymökningar. Även socialnämnden prognosticerar ett 
underskott på 11,2 miljoner för 2022. Även här finns en öronmärkt del från volymreserven på 10 
miljoner som maximalt kan betalas ut p.g.a. volymökningar. Det är viktigt att även Socialnämnden 
ersätts för kostnadsökningar för exempelvis köpt placeringsvård. 
  
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
Sverigedemokraterna ser mycket allvarligt på att äldreomsorgssatsningen riskerar att behöva 
återbetalas till Socialstyrelsen. Ansvaret för detta ligger hos Alliansen (M, C, L, KD) i Norrtälje 
kommun som valde att inkludera/baka in statsbidraget i det nuvarande medlemsbidraget vilket 
innebär begränsade möjligheter för kommunalförbundet att göra satsningar i linje med vad bidraget 
avser. Alliansen (och även Socialdemokraterna) gjorde just detta i Mål och Budget 2021–2023 och 
Alliansen även i Mål och Budget 2022–2024. 
 
Från 2022 ska kommunen nu återrapportera hur medlen har använts. Men eftersom Alliansen valde 
att använda ett statsbidrag som medlemsbidrag där resurserna används för att täcka volymökningar i 
stället för att möjliggöra satsningar inom kommunens äldreomsorg, riskeras nu en återbetalning av 
statsbidraget. 
 
Vid de båda budgetfullmäktige (2020-12-14 och 2021-11-15) påtalade Sverigedemokraterna riskerna 
med förslagen. Båda gångerna presenterade SD även ett eget budgetförslag med lösningar som inte 
skulle medföra risken att återbetala bidraget, samt skulle det även ha inneburit mer pengar till KSON. 
Så här såg de olika förslagen ut vid senaste budgetfullmäktige 2021-11-15 för KSON:s räkning: 
Alliansen: volym och prisuppräkning på 2,5% enligt avtal med Region Stockholm. 0% av 
Äldresomsorgssatsningen. 
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Socialdemokraterna: volym och prisuppräkning på 2,5% enligt avtal med Region Stockholm. Ovanpå 
detta 27 miljoner extra dvs 81% av Äldresomsorgssatsningen. (året innan hade Socialdemokratrna 
bakat in hela satsningen i den årliga prisindexhöjningen). 
Sverigedemokraterna: volym och prisuppräkning på 2,5% enligt avtal med Region Stockholm. 
Ovanpå detta 33,1 miljoner extra dvs 100% av Äldresomsorgssatsningen. 
Vi beklagar situationen som Alliansen i och med sin budget har försatt KSON och kommunen i. 
  
Jessica Hilwëyn (V) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
Vänsterpartiet bifaller delårsrapporten som i punkt 1 men vi deltar inte i punkt 2, 3 och 4 med 
hänvisning till följande: vi håller inte med om sättet att lägga uppdrag till nämnderna i en rapport. Vi 
tycker vidare att i punkt 2, uppdraget till nämnderna, att vid befarade eller konstaterade underskott 
vidta åtgärder för att reducera eller eliminera underskott under 2022, redan finns i deras uppdrag. 
Punkt 3, det finns redan i deras uppdrag. Punkt 4, det här behöver vara ett eget ärende och 
behandlas separat. Vi vill samtidigt påpeka att vi inte tycker att budgeten flera av nämnderna ska 
arbeta utifrån är hållbar, och Vänsterpartiets budget skulle gett nämnderna helt andra förutsättningar. 
  

Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Yttranden 
Andrea Kronvall (SD), Jessica Hilwëyn (V) och Jacob Heitmann (SD) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 

  
 
  
Beslutet ska skickas till  
Kommunstyrelsen 
Nämnder 
Kommunal revision 
Kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje kommun 
TioHundra AB 
Norrtälje Kommunhus AB 
Campus Roslagen AB 
Norrtälje Energi AB 
Roslagsbostäder AB 
Norrtälje Vatten och Avfall AB 
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§121     Dnr KS 2022-753 
 
Internkontrollrapport för Norrtälje kommun och koncern 2022. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner internkontrollrapport per delår 1 2022 för Norrtälje kommun och 
koncern i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Den interna styrningen och kontrollen är en del av kommunens styrsystem och ett redskap för 
kommunens ledning. Syftet är att främja en effektiv ledning av organisationen, hantera risker, skapa 
underlag för utveckling av verksamheten, utvärdera av verksamhetens resultat och säkra långsiktig 
måluppfyllelse. 
 
Verksamheterna fortsätter att implementera arbetssättet med internkontroll och nyttjar 
internkontrollens potential som ett kvalitetshöjande verktyg. 
 
Analysen visar att det finns fortsatt behov av att säkerställa att redan framtagna rutiner, policys och 
styrdokument samt systematiska uppföljningar utförs och att resultaten kommuniceras och förankras 
i verksamheterna för att uppnå löpande förbättringar. Arbetet inkluderar uppföljning i den dagliga 
verksamheten, dokumentera avvikelser och att följa upp dokumenterade vidtagna åtgärder. Inom 
delar av kommunstyrelsens verksamheter identifieras ett större behov av en proaktiv kommunikation 
och utbildning för att stötta övriga verksamheter att agera på ett korrekt sätt. 
 
Beslutsunderlag 
 
§101 KS Internkontrollrapport delår 1 för Norrtälje kommun och koncern 2022 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Ekonomiavdelningen@norrtalje.se 
Ordförande för kommunens revisorer 
Strategisk kvalitetsutvecklare 
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§122     Dnr KS 2022-601 
 
Rättelse av taxa för brandskyddskontroll 2022. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer taxor för brandskyddskontroll enligt lagen om skydd mot olyckor enligt 
bilaga 2 - Taxa brandskyddskontroll fr.o.m. 2022-06-20. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Underlag för godkännande och fastställande avseende taxor för brandskyddskontroll enligt förslag till 
beslut och bilaga. 
Den taxa som fastställdes av kommunfullmäktige den 15 november 2021 och som gäller från och 
med den 1 april 2022 inkluderar mervärdesskatt (moms). I och med att brandskyddskontroll utförs i 
kommunal regi från och med 1 april 2022 utgår inte moms. Därför har ett nytt underlag för 
fastställande av taxa tagits fram för verksamheten där den totala taxan är densamma men inte 
inkluderar moms. 
 
Beslutsunderlag 
 
§123 KS Rättelse av taxa för brandskyddskontroll 2022 
Bilaga 2 - Taxa Brandskyddskontroll from 2022-06-20 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Trygghets- och säkerhetskontoret, stab.tos@norrtalje.se 
Ekonomiavdelningen, ekonomiavdelningen@norrtalje.se 
Budgetteamet, budgetteamet@norrtalje.se 
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§123     Dnr KS 2022-417 
 
Reviderat reglemente för Socialnämnden. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta reviderad B-del av socialnämndens reglemente att gälla 
omgående med undantag av uppgifter enligt lag om tobaksfria nikotinprodukter som tillämpas från 
den tidpunkt då lagen träder i kraft. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige föreslås anta reviderat reglemente för socialnämnden. Den föreslagna 
förändringen föranleds av en ny lagstiftning om tobaksfria nikotinprodukter som föreslås träda i kraft 
1 augusti 2022 samt ett konstaterat behov av att fördela kommunens skyldigheter enligt 
begravningslag (1990:1144). 
 
Beslutsunderlag 
 
§122 KS Reviderat reglemente för Socialnämnden 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Författningssamlingen 
Socialnämnden 
Chefsjurist 
 
  

Sida 18 / 51



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 
 

 

  
2022-06-20 

Kommunfullmäktige 
 
  

   

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
 

§124     Dnr KS 2022-659 
 
Reviderad A-del av nämndernas reglemente. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om nya skrivningar i A-delen av nämndernas reglemente enligt  
Bilaga 1 - Reviderad A-del av nämndernas reglemente. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsekontoret har under år 2021 fått i uppdrag från val- och demokratinämnden att utreda 
frågan om att inrätta ett så kallat ungdomsfullmäktige i Norrtälje kommun. Uppdraget har utgått ifrån 
att främja ungas intresse för demokrati och politik samt att i enlighet med de rättigheter som 
stipuleras av barnkonventionen, ge barn och unga i Norrtälje kommun rätt att bilda och uttrycka sina 
åsikter i frågor som berör dem. I utredningen har identifierats att en lämplig lösning är en utveckling 
av det ungdomsråd som idag bedrivs av Trygg i Norrtälje kommun.  
 
För att ungdomsrådets representanter ska kunna delta i politiska sammanträden där ungdomsrådets 
frågor hanteras föreslås en ny skrivning i nämndernas reglemente. Skrivningen ska ge ordförande 
möjlighet att bjuda in en representant från ungdomsrådet att närvara på ett utskott eller nämnd. 
Val-och demokratinämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 28 april 2022 och 
beslutade att föreslå kommunfullmäktige att godkänna de nya skrivningarna i A-delen av 
nämndernas reglemente enligt bilaga. Samtliga nämnder har beretts möjlighet att yttra sig i ärendet 
innan beslut i Kommunfullmäktige. Samtliga nämnder har inkommit med yttranden och ställer sig 
antingen bakom förslaget eller har inget att erinra sig. 
 
Beslutsunderlag 
 
§121 KS Reviderad A-del av nämndernas reglemente 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Samtliga nämnder 
Författningssamlingen 
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§125     Dnr KS 2022-728 
 
Reviderade ägardirektiv för Norrtälje Kommunhuskoncern. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till reviderade generella och särskilda ägardirektiv för 
Norrtälje Energi AB, Roslagsbostäder AB, Campus Roslagen AB, Norrtälje vatten och avfall 
AB samt Norrtälje Kommunhus AB enligt bilaga 1 och 2. 

2. De reviderade ägardirektiven gäller per omgående, att de tidigare antagna ägardirektiven 
utgår samt att de reviderade ägardirektiven skyndsamt antas på extrastämmor i bolagen. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Norrtälje Kommunhus AB har behandlat ett förslag till reviderade ägardirektiv för Norrtälje 
Kommunhuskoncern. Arbetet med att se över ägardirektiven har genomförts av ekonomiavdelningen 
och juridikenheten i samverkan samt i dialog med bolagen. En workshop med representanter från 
bolagsstyrelser, Vd:ar i bolagen, NKAB:s VD samt representanter från kommunstyrelsekontoret har 
genomförts där synpunkter på de nuvarande direktiven framfördes och mer principiella 
frågeställningar kring bland annat tydlighet i investeringsbeslut, bolagsstyrning och koncerntänk 
diskuterades. I kommunens budgetprocess under våren 2022 har budget-/ägardialoger med bolagen 
genomförts där även synpunkter på nuvarande ägardirektiv framförts. 
 
Beslutsunderlag 
 
§120 KS Reviderade ägardirektiv för Norrtälje Kommunhuskoncern 

Beslutande sammanträde 
Reservationer & protokollsanteckningar 
Britt-Mari Bardon (V), Jessica Hillwëyn (V) och Ghazaleh Karami (V) reserverar sig mot beslutet. 

Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) och Olle Jansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Jessica Hilwëyn (V) lämnar följande tilläggsyrkande:  
  
Angående Särskilda direktiv till Roslagsbostäder med dotterbolag.  
Vi tycker att det är bra att avkastningskravet sänks men har ett alternativt förslag till beslut. Vi har 
tittat runt på olika ägardirektiv och sett att det finns väldigt många olika sätta att sätta direktiven. Vad 
vi eftersöker är att säkerställa att Roslagsbostäders intäkter, avkastning samt resultat från 
försäljningar verkligen kommer bolaget till gagn fullt ut för att bolaget ska kunna uppfylla sitt 
samhällsuppdrag. VI har tittat främst på Ägardirektiv för GAGNEFSBOSTÄDER AB i Gagnefs 
kommun vilka vi tycker är en bra förebild. 
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Vi föreslår därför att: 
 
- den sista punkten under ekonomi “Prognostiserade överskott under året kan disponeras enligt 
undantagsreglerna i lagen (2010:879) om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Därav ska 
Roslagsbostäder alltid inhämta ägarens godkännande innan sådant överskott disponeras till åtgärder 
som inte budgeterats” ersätts med “Vinst konsolideras i bolaget”. 
 
- att lägga till en mening under första punkten “Bolaget ska bedriva sin verksamhet affärsmässigt och 
eftersträva nyproduktion till konkurrenskraftiga hyresnivåer.” Tillägg som följer: “Som ledning för 
uppfyllande av de ekonomiska målen bör värdehöjande underhåll, energieffektiviseringar samt 
insatser för ökad tillgänglighet gällande bolagets fastighetsbestånd sättas före ett krav på maximerad 
vinst. “ 
  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M) och Olle Jansson (S) och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 
 
Ordförande frågar sedan om kommunfullmäktige önskar besluta enligt Jessica Hilwëyn (V) 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
  
Beslutet ska skickas till  
Norrtälje kommunhus AB 
Campus Roslagen AB 
Norrtälje Energi AB 
Roslagsbostäder AB 
Norrtälje vatten & avfall AB 
Författningssamlingen 
Ekonomidirektör 
Chefsjurist 
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§126     Dnr KS 2022-648 
 
Norrtälje kommuns Vattenplan 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige antar vattenplan för Norrtälje kommun (del A) 
2. Kommunstyrelsekontoret uppdras att göra erforderliga redaktionella ändringar. 

 
Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med miljö- och klimatstrategin är Vattenplanen det övergripande styrdokumentet för hur 
Norrtälje kommun ska bidra till att uppnå ramdirektiv för vatten (2000/60/EG), kallat vattendirektivet., 
med målsättningen om god vattenstatus i alla vattenförekomster. Vattenplanen syftar till att tydliggöra 
hur: 
 

1. Norrtälje kommun ska bidra till att god status enligt EU:s vattendirektiv uppnås i kommunens 
alla vattenförekomster. 

2. hållbar vattenplanering kan bidra till att säkra viktiga miljömässiga, sociala och ekonomiska 
värden för framtidens vatten. 

3. ansvar och roller i vattenfrågor fördelas i kommunkoncernen, samt hur intressenter i 
samhället kan bidra i vattenförvaltningsarbetet. 

4. ett förvaltningsövergripande arbetssätt kan utvecklas som stärker lokalt åtgärdsarbete och 
lokalt engagemang för vatten från källa till hav. 

 
Vattenplanen lägger grunden för hur kommunkoncernen ska genomföra en förvaltningsövergripande 
vattenplanering och genomförande av vattenvårdsåtgärder med en helhetssyn utifrån ett 
avrinningsområdesperspektiv. Vattenplaneringen och prioriterade åtgärder (vattenplanens 
stöddokument A3) har fokus på de yt- och grundvattenförekomster där det behövs åtgärder för att 
miljökvalitetsnormerna ska kunna följas. Den förvaltningsövergripande vattenplaneringen ska 
säkerställa att miljökvalitetsnormerna beaktas i alla tillämpliga delar av kommunens verksamhet. 
 
I och med vattenplanens fastställande antar Norrtälje kommun 51 övergripande åtgärder som stärker 
lokal samverkan, motverkar övergödning och utsläpp av föroreningar, samt säkerställer att 
kommunens roller inom tillsyn, planering och dagvattenhantering mm. stärks. 
Under åren 2022–2027 kommer de prioriterade åtgärderna lägga grunden för en fördjupad lokal 
samverkan med markägare, lant- och skogsbrukare, och övriga intressenter vilket är avgörande för 
att identifiera lämpliga åtgärder och se till att åtgärderna genomförs och följs upp i form av lokala 
åtgärdsprogram för vatten i Norrtälje kommuns större avrinningsområden, dvs. Norrtäljeån, 
Bergshamraån, Broströmmen, Skeboån mfl. 
 
Beslutsunderlag 
 
§119 KS Norrtälje kommuns Vattenplan 
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Beslutande sammanträde 
Reservationer & protokollsanteckningar 
Camilla Rydstrand (MP) reserverar sig och lämnar följande protokollsanteckning: 
 
Det konstateras i underlaget att Norrtälje kommuns omfattande vattenområden innebär en betydande 
utmaning när det gäller tillgång till personella resurser, utredningar, provtagningar, såväl ekonomisk 
finansiering av fysiska åtgärder i vattenmiljön. Tillgänglig budget för statlig medfinansiering av fysiska 
åtgärder understiger behovet på lokal och regional nivå.  
I tjänsteutlåtandet framgår att Miljökvalitetsnormerna för vatten ska beaktas i arbetet med mål och 
budget, samt integreras i ordinarie verksamhetsplanering utifrån kommunens styrmodell.  
 
Kostnadsuppskattning för fysiska åtgärder uppgår till nästan 400 miljoner, där drygt 300 miljoner är 
åtgärder med kommunalt ansvar. Därtill kommer kostnader för att stärka den organisatorisk 
kapaciteten. Att "beakta" detta behov i budgetprocessen kommer inte generera tillräcklig finansiering. 
För att säkerställa att nödvändig hänsyn till miljökvalitetsnormer för vatten tas i kommande 
planärenden anser vi även att det är viktigt att de som fattar besluten får underlag som redogör för 
planens konsekvenser i relation till lagstadgade ickeförsämringsprincipen. 
  

Yrkanden 
Per Lodenius (C), Robert Beronius (L) och Marcus Granström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Camilla Rydstrand (MP) lämnar in följande tilläggsyrkande:  
 
Att uppdra till kommunstyrelsekontoret att: 
- omedelbart påbörja arbetet med att söka kompletterande möjligheter till finansiering av de lokala 
åtgärdsprogrammen 
- säkerställa att beslutsunderlag i planfrågor kompletteras med en redogörelse av plankonsekvenser i 
relation till ickeförsämringsprincipen 
 
Det gläder oss för övrigt att vi beslutar om att inrätta en funktion för förvaltningsövergripande 
planering och samverkan med föreningar och markägare. Det innebär möjligen att styret i denna 
fråga konstaterat att det går att även arbeta med viktiga frågor som kommunen ej har full rådighet 
över. Då kanske man kan överväga detta i fler frågor, som exempelvis i klimatarbetet, även om det 
förslag som miljöpartiet lämnat i en motion avslogs av just det skälet." 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, som bifalls av Per Lodenius (C), Robert Beronius (L) och Marcus Granström (S) och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 
 
Ordförande frågar sedan om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med Camilla Rydstrand (MP) 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 
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Beslutet ska skickas till  
Kommunens nämnder, förvaltningar och bolag 
Havs och vattenmyndigheten Vattenmyndigheten i Norra Östersjön, 
Länsstyrelsen i Västmanland 
Stockholms Länsstyrelse 
SGU 
Östhammars Kommun 
Vallentuna Kommun 
Österåkers kommun 
Uppsala Kommun 
Värmdö Kommun 
Sportfiskarna 
Campus Roslagen 
Utvecklingscentrum för vatten 
LRF Mälardalen 
LRF Norrtälje 
Norrtälje Naturcentrum 
Sparrens Vattenvårdsförening 
Svealands kustvattenvårdsförbund 
Naturskyddsföreningen Norrtälje 
Skeboåns Sportfiske 
Norrtälje Sportfiskeklubb 
Roslagens ornitologiska förening 
Rädda Brosjön 
Rädda Rådasjön 
Sunda Sandviken Stensjön, Lillsjön, Svensboda 
Utålsviken 
Trehörningen 
Sotterns vänner 
Utsundssjön 
Malstasjöns Intresseförening 
Kolmaren 
Limmarens fiskevårdsförbund 
Fladen, Finnholmsvikens och Källvikens bevarande 
Kullbovikens vattenvårdsförening 
Sundsta Samfällighetsförening 
Mfl föreningar och kontaktpersoner 
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§127     Dnr KS 2022-671 
 
Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster våren 2022 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utöka verksamhetsområdet för allmänna vattentjänster med de 
fastigheter som framgår av bilaga 1 och 2 enligt kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande den 29 
april 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Norrtälje Vatten & Avfall föreslår kommunfullmäktige att utöka verksamhetsområdet för allmänna 
vattentjänster. Ärendet berör sammanlagt 97 fastigheter, där stamfastigheten för 66 av fastigheterna 
sedan tidigare tillhör beslutat verksamhetsområde. Fastigheterna har eller planeras att få anslutning 
till kommunens allmänna VA-anläggning. Samtliga fastigheter bedöms ha behov av allmänna 
vattentjänster i ett större sammanhang enligt § 6 lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV). 
Utvidgningen är nödvändig för att rättigheter och skyldigheter enligt LAV, kommunens VA-taxa och 
allmänna bestämmelser för användandet av Norrtälje kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning (ABVA) ska gälla för de berörda fastigheterna. 
 
Beslutsunderlag 
 
§124 KS Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster våren 2022 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Tommy Lundqvist (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Tommy Lundqvist (C), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
VA-chef 
VD 
Verksamhetssamordnare Norrtälje Vatten & Avfall 
VA-ingenjör: va-ing@nvaa.se 
Kartingenjör: va-kartor@nvaa.se 
Bygg- och miljönämnden 
Handläggare av tjänsteutlåtandet 
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§128     Dnr KS 2022-550 
 

Godkännande av mark- och exploateringsavtal i anslutning till detaljplan 
för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten Östhamra 1:15. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras med följande motivering:  
 

- Att återremittera mark- och exploateringsavtalet för att ta hänsyn till NVAA:s synpunkter och 
göra en bedömning av lagligheten i avtalet. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Ett äldre ramavtal finns mellan kommunen och exploatören (KB Björnö mark) avseende exploatering 
av ett område av fastigheten Östhamra 1:15. Utbyggnaden av den första etappen pågår, detta 
exploateringsavtal avser den andra av fyra planerade etapper i området. Detaljplaneförslaget 
omfattar 640 nya bostäder och en skoltomt. Exploatören utför och bekostar anläggandet av allmän 
platsmark inom planområdet, inklusive gator och VA-nät, som sedan överlämnas till kommunen.  
 
Kommunens VA-bolag utför och bekostar en större pumpstation för spillvatten med ledning från 
området till reningsverk. Exploatören ansvarar för att en ny skola (F6) samt förskola kan tas i drift till 
höstterminen 2025. Kommunen och dess bolag får framtida driftskostnader för all allmän platsmark 
inom planområdet samt för VA-anläggningar. 
 
Beslutsunderlag 
 
§111 KS Godkännande av mark- och exploateringsavtal i anslutning till detaljplan för Björnö etapp 2 
och 3, del av fastigheten Östhamra 1_15(409 218) (0) _TMP 
HSB Bostad AB_Registreringsbevis_2022-05-30 

Beslutande sammanträde 
Reservationer & protokollsanteckningar 
Camilla Rydstrand (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  
 
Det är olyckligt att med så kort varsel erhålla information om att kommunens eget VA-bolaget har så 
stora invändningar mot liggande förslag till mark- och exploateringsavtal. Önskvärt är såklart att 
Mark- och exploateringsavdelning och NVAA internt ges möjlighet att reda ut de olika uppfattningar 
som råder så att vi får ett avtalsförslag utan uppenbara tveksamheter. Att avtalet för Björnö etapp 1 
eventuellt också haft motsvarande brister är inte skäl att göra om samma misstag en gång till. 
Miljöpartiet håller med om att det brådskar med både avtal och detaljplan, för att exempelvis inte 
försena en ny skola i Björnö, och välkomnar att ärendet i närtid lyfts på ett extrainsatt fullmäktige. 
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Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M), Robert Beronius (L), Tommy Lundqvist (C) och Andrea Kronvall (SD) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ulrika Falk (S) och Olle Jansson (S) yrkar på återremiss av ärendet med följande motivering:  
 
Socialdemokraterna välkomnar att Norrtälje stad växer, och inte minst att det etableras fler 
skolplatser på Björnö där behovet är väldokumenterat. Samtidigt värnar vi om Norrtälje kommuns 
ekonomi och att vi använder våra gemensamma resurser på ett ansvarsfullt sätt. 
Vi har uppmärksammats på att Norrtälje Vatten och Avfall (NVAA) inte har getts möjlighet att granska 
och lämna synpunkter till det exploateringsavtal som nu ska beslutas om i kommunfullmäktige. Enligt 
uppgift riskerar avtalet att inte följa upphandlingslagstiftningen då det kan anses utgöra en otillåten 
direktupphandling. Vidare så innebär avtalet att full anläggningsavgift inte tas ut enligt VA-taxan, 
vilket kan innebära högre momskostnader för NVAA och kommunen. 
Socialdemokraterna ser allvarligt på det faktum att kommunen riskerar att bryta mot gällande 
lagstiftning, och dessutom riskerar extra momskostnader på åtskilliga miljoner. Därför föreslår vi 
kommunfullmäktige besluta att: 
 
- Återremittera mark- och exploateringsavtalet för att ta hänsyn till NVAA:s synpunkter och göra en 
bedömning av lagligheten i avtalet. 
 
Britt-Mari Bardon (V) och Camilla Rydstrand (MP) yrkar bifall till Ulrika Falk (S) och Olle Jansson (S) 
återremiss.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag eller om det ska återremitteras enligt Ulrika 
Falk (S) och Olle Jansson (S) återremissyrkande som bifalls av Britt-Mari Bardon (V) och Camilla 
Rydstrand (MP). Ordförande finner att ärendet ska avgöras idag.   
 
VOTERING: 
 
Votering är begärd och ska genomföras. 
 
Ordförande instruerar att det som vill att ärendet ska avgöras idag röstar JA och de som vill att 
ärendet ska återremitteras röstar NEJ. 
 
Votering verkställs med följande resultat: 
 
JA: 38 
NEJ: 22 
AVSTÅR: 0 
 
Ordförande finner att ärendet ska återremitteras eftersom en tredjedel av ledamöter och 
tjänstgörande ersättare har röstat nej. 
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Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsdirektör 
Avdelningschef Gatu- och parkavdelningen 
Avdelningschef Mark- och exploateringsavdelningen 
Avdelningschef Planavdelningen 
Avdelningschef NVAA VA-avdelningen 
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§129     Dnr KS 2012-231 
 

Antagande av detaljplan för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten 
Östhamra 1:15, i Frötuna församling. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Syftet med planen är att möjliggöra byggnation av bostäder och en skola i en samlad 
småhusbebyggelse med inslag av mindre flerbostadshus. Detaljplaneförslaget omfattar 640 bostäder 
och området är tänkt att få en karaktär av trädgårdsstad. Bostäderna ska ges närhet till naturen och 
vattnet vid Björnö gård utanför Norrtälje. 
 
Inom planområdet finns även planer för mindre centrumverksamhet, ny badbrygga, lekplats samt 
utrymme för nödvändiga tekniska anläggningar så som dagvattendammar. Närmast Björnö gård 
bekräftas nuvarande användning för odling och bete. 
Detaljplanen har inför antagandet kompletterats med fördjupade utredningar av olika slag samt 
reviderade bebyggelseförslag. Alla förändringar återfinns i granskningsutlåtandet. 
 
Beslutsunderlag 
 
§112 KS Antagande av detaljplan för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten Östhamra 1:15, i 
Frötuna församling 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar att ärendet bordläggs för att behandlas tillsammans med mark- och 
exploateringsavtalet i anslutning till detaljplan för Björnö etapp 2 och 3, del av fastigheten Östhamra 
1:15. 

Yttranden 
Yvonne Svensson (ROOP), Robert Beronius (L), Ulrika Falk (S), Camilla Rydstrand (MP), Hans 
Andersson (L) och Olle Jansson (S) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige önskar bordlägga ärendet enligt Staffan Tjörnhammar (M) 
yrkande eller om ärendet ska avgöras idag. Ordförande finner att ärendet ska bordläggas.  
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Beslutet ska skickas till  
Planavdelningen 
Mark- och exploateringsavdelningen 
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§130     Dnr KS 2020-1948 
 

Övertagande av väghållarskap på väg 1149, Björnövägen, Norrtälje 
kommun. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner kommunstyrelsekontorets avtal avseende förändrat 
väghållarskap på väg 1149, Björnövägen i Norrtälje enligt bilaga 1. 

2. Tillkommande driftskostnader för gatu- och parkavdelningen på grund av utökat 
väghållarskap om 21 tkr från och med 2024 inarbetas i mål- och budget 2024–2026. 

3. Finansiering av ökade driftskostnader 2023 för gatu- och parkavdelningen sker med 
kommunstyrelsens anslag för oförutsett år 2023. 

 
Sammanfattning av ärendet 
För att möjliggöra verkställande av detaljplan Björnö etapp 2 och 3, som planeras för bostäder och 
en skola, så behöver väghållarskapet på Björnövägen tas över av Norrtälje kommun för att 
möjliggöra en väganslutning till det planerade området. Vägövertagandet omfattar en sträcka på 
cirka 100 meter väg. Tillkommande driftskostnader för gatu- och parkavdelningen på grund av utökat 
väghållarskap om 21 tkr från och med 2024 inarbetas i mål- och budget 2024–2026. Finansieringen 
av ökade driftskostnader 2023 sker med kommunstyrelsens anslag för oförutsett år 2023. Teknik och 
klimatnämnden behandlade ärendet den 31 maj och beslutade i enlighet med förslaget. 
 
Beslutsunderlag 
 
§113 KS Övertagande av väghållarskap på väg 1149, Björnövägen, Norrtälje kommun 

Beslutande sammanträde 
Yrkanden 
Tommy Lundqvist (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Tommy Lundqvist (C), och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
Handläggare/Tekniska kontoret 
Teknisk direktör/Tekniska kontoret 
Tf. Gatu- och parkchef/Tekniska kontoret 
Ekonomiavdelningen/Kommunstyrelsekontoret  
Investeringscontroller/Kommunstyrelsekontoret 
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Gatu- och parkavdelningen 
Planavdelningen 
Trafikstrateg/Kommunstyrelsekontoret 
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§131     Dnr KS 2011-665 
 

Markanvisningsavtal avseende fastigheterna Gräddö 2:41, 2:42 och 
2:43, Rådmansö. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras med följande motivering: 
 

- Att ett nytt samråd/ortsanalys eller motsvarande genomförs. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Planläggning av fastigheterna Gräddö 2:41-2:43 på Rådmansö har, med vissa avbrott, pågått sedan 
2014. Under våren 2022 gick Credentia AB in som samarbetspart till sedan tidigare aktiv exploatör; 
Rådmansö Fastighets AB. Tillsammans kom dessa bolag med förslaget om att driva projektet vidare 
genom byggherredrivet detaljplanearbete. Genom nystart av projektet och tecknande av 
markanvisningsavtal med både Credentia AB och Rådmansö Fastighets AB kan kommunen driva 
projektet framåt både ekonomiskt och resursmässigt effektivt. Plankostnadsavtal, för finansiering av 
själva planläggningen, tecknas med Credentia AB. 
 
Beslutsunderlag 
 
§114 KS Markanvisningsavtal avseende fastigheterna Gräddö 2:41, 2:42 och 2:43, Rådmansö 

Beslutande sammanträde   
Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) och Johan Österberg (ROOP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
  
Andrea Kronvall (SD) yrkar på återremiss av ärendet med följande motivering:  
 
SD har inget emot planerna i sig. Tvärtom är den här typen av bostadsprojekt något vi förordar sedan 
vi gjorde entré i kommunpolitiken, det vill att det satsas på bostäder på landsbygden. Det finns dock 
en rad oklarheter kopplat till detta projekt som vi anser behöver få tydliga svar innan man drar igång: 
 
- Utöver dessa bostäder kommer det byggas ytterligare bostäder i privat regi, där kommunen 
godkänt och löpande godkänner avstyckade tomter. Vi anser detta positivt men det innebär samtidigt 
att man behöver ta hänsyn till det faktumet, då området ser ut att växa ännu mer än vad man tagit 
höjd för. Det sker med andra ord en stor inflyttning till hela Rådmansölandet. 
 
- Infrastruktur, parkeringsplatser, återvinningsstation, service till boende och andra viktiga 
samhällsfunktioner tycks inte ha hängt med i befolkningsutvecklingen, hur man ska lösa detta 
behöver planeras/säkerställas. 
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- Kommunen vill hedra ett avtal som löpt ut, men i och med att det gått så pass lång tid sedan förra 
samrådet, är nya avstämningar viktigt att ha med berörda ute på Gräddö. Mycket har hänt sedan 
planen först initierades och förutsättningarna har förändrats. 
 
Sverigedemokraterna lyfte redan i kommunstyrelsen att vi gärna ser att man gör en en så kallad 
ortsanalys över området (Gräddö/Rävsnäs) innan man går vidare med föreslagna bostadsplanerna. 
Arbetet med ortsanalyser bygger mycket på att ha en dialog med invånarna i form av dialogmöten, 
kontakt- och referensgrupper. Ortsanalysen kan med fördel sedan användas i en framtida 
uppdatering av fördjupad översiktsplan (FÖP), något som kommunen förväntas prioritera för just 
Rådmansö inom de närmsta åren. Arbetssättet innebär att ett stort fokus läggs på dialog med 
invånarna och det sociala livet på och i närheten av orten. 
 
Därmed kan kommunen få ett en sammanhållen syn på ortens förutsättningar och utveckling. 
Resultatet av arbetet och dialogen är ett dokument - en “ortsanalys” - som beskriver en orts historia, 
nuläge och framtid. Den kommer även att beskriva ortens identitet, styrkor, svagheter och 
utvecklingsmöjligheter. 
 
I kommunfullmäktige yrkade vi därför på en återremiss för att ärendet ska kompletteras med: 
“en ortsanalys över Gräddö och Rävsnäs, i syfte att ta ett omtag kring ortens utveckling och inhämta 
synpunkter från lokala aktörer”. 
Även Socialdemokraterna yrkade på återremiss dock med en annan motivering.  
 
Våra båda partier kom därför gemensamt fram till att enas om ett yrkande om att samråd/ortsanalys 
ska genomföras, vilket också gick igenom i fullmäktige. 
  
Ulrika Falk (S) yrkar på återremiss av ärendet med följande motivering:  
 
Socialdemokraterna välkomnar att det byggs nya bostäder över hela Norrtälje kommun. Det är 
positivt att vår kommun växer och att vi blir fler kommuninvånare. Det är också särskilt viktigt att det 
byggs bostäder för livets alla skeden och på olika platser runtom i kommunen, inte minst så att äldre 
kan bo kvar i sitt närområde där de känner sig trygga. Norrtälje ska vara tryggt och välkomnande för 
ung likväl som gammal. 
När kommunen växer har vi som politiker dock ett särskilt ansvar för att samhällsstrukturerna hänger 
med i tillväxten. I det berörda området på Gräddö har det tillkommit en väldigt stor mängd bostäder 
sedan det hölls ett samråd för fastigheterna 2:41-2:43 vid årsskiftet 2014–2015. Det finns en utbredd 
oro i östra Rådmansölandet för att viktiga samhällsfunktioner såsom infrastruktur, parkeringsplatser, 
återvinningsstation, service till boende och andra viktiga samhällsfunktioner inte har hängt med i 
befolkningsutvecklingen. 
 
Fastigheterna 2:41 – 2:43 är den enda kommunala marken i området som skulle kunna användas för 
att råda bot på de brister som finns inom östra Rådmansölandets samhällsinfrastruktur. Vi 
socialdemokrater menar därför att det behöver göras en analys som klargör hur en exploatering på 
fastigheterna påverkar samhället som helhet. Vi anser också att det behöver genomföras ett nytt 
samråd för fastigheterna. Det har snart gått åtta år sedan det senaste samrådet, och nya 
förutsättningar gör att kommunen borde ta in nya synpunkter från de boende. Inte minst gäller det de 
många nyinflyttade som inte kunde komma till tals vid det senaste samrådet för snart åtta år sedan. 
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Vi socialdemokrater motsätter oss inte att det byggs på de berörda fastigheterna. Samtidigt måste vi 
ta ansvar för samhällets utveckling, och vill därför att det tas ett omtag innan det skrivs ett nytt 
markanvisningsavtal. 
Ett samhälle är mer än bara summan av dess bostäder. Därför föreslår vi kommunfullmäktige besluta 
att: 
 
- Ärendet återremitteras och att ett nytt samråd/ortsanalys eller motsvarande genomförs. 
  
Britt-Mari Bardon (V) yrkar bifall till Ulrika Falk (S) återremissyrkande. 

Yttranden 
Camilla Rydstrand (MP) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar kommunfullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller om ärendet ska 
återremitteras. Ordförande finner att ärendet ska avgöras idag.  

Votering 
 
Votering är begärd och ska genomföras. 
 
Ordföranden instruerar att de som önskar att ärendet ska avgöras idag röstar JA. Önskar man att 
ärendet ska återremitteras röstar man NEJ. 
 
Votering verkställs med följande resultat: 
 
JA: 27 
NEJ: 31 
AVSTÅR: 1 
FRÅNV: 1 
 
Ordförande finner efter genomförd votering att kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet. 

Motivering till återremiss 
 
Yrkanden 
Olle Jansson (S) yrkar på följande motivering på återremiss: Att ett nytt samråd/ortsanalys eller 
motsvarande genomförs. 
 
Yttranden 
Andrea Kronvall (SD) yttrar sig.  
  
Ordförande frågar därefter de ledamöter i kommunfullmäktige som bifallit återremissyrkandet om 
man kan besluta i enlighet med Olle Jansson (S) yrkande på återremissmotivering och finner att man 
beslutar enligt Olle Jansson (S) yrkande.  
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Beslutet ska skickas till  
Samhällsbyggnadsdirektör 
Mark- och exploateringschef 
Handläggare 
 
  

Sida 36 / 51



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 
 

 

  
2022-06-20 

Kommunfullmäktige 
 
  

   

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
 

§132     Dnr KS 2022-668 
 
Förstudie/inriktningsbeslut gällande Lindholmens avloppsreningsverk. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar om projektering av ett utbyggt Lindholmen till 50 000 
personekvivalenter att vara i drift i 15 år alternativt tills gränsen för miljötillstånd från 2021 
uppnås, samt att projekteringen finansieras av Norrtälje vatten och avfall AB. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att återkomma till kommunfullmäktige för 
genomförandebeslut för investeringen i punkt 1 efter projektering 

3. Kommunfullmäktige beslutar om att uppdra till kommunstyrelsekontoret att i samverkan med 
NVAA genomföra en recipient- och lokaliseringsutredning samt finansieringsutredning för ett 
nytt reningsverk. Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

4. Kommunstyrelsen anslår 12 mkr för åtgärder enligt punkt 3 finansierat genom 
kommunstyrelsens anslag för oförutsett under 2022 och att återstående ej ianspråktagna 
medel av beviljade 12 mnkr inför 2023 beaktas i budgetprocessen inför 2023. 

5. Investeringsutgifter för ett utbyggt Lindholmen enligt punkt 1 och 2 om uppskattningsvis 320 
mnkr finns medräknade i investerings- och upplåningsramar i Mål och budget 2022–2024 för 
NKABkoncernen och inför genomförandebeslut i kommunfullmäktige uppdras till 
kommundirektören att förtydliga hur investering samt kommande drift- och kapitalkostnader 
ska fördelas mellan skattekollektivet och taxekollektivet. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Norrtälje Vatten & Avfall föreslår kommunfullmäktige att projektera för ett utbyggt Lindholmens 
reningsverk för 50 000 personekvivalenter som uppfyller miljötillståndet från 2021 samt 
arbetsmiljökrav men med minsta möjliga investering samt påbörja det arbete som krävs för etablering 
av ett nytt reningsverk. Grunden för behovet av ett utbyggt Lindholmen fram till dess att ett nytt 
reningsverk är på plats är att gällande miljötillstånd från 1997 på 34 000 personekvivalenter med 
mycket betydande risk överskrids innan ett nytt verk kan vara på plats.  
 
Dispens att överskrida tillståndet från 1997 ges ej. Den beräknade perioden som det ombyggda 
reningsverket ska vara i drift är 15 år, vilket är den tidsrymd då behovet för Norrtälje beräknas vara 
50 000 personekvivalenter enligt de planer som finns. Syftet är att minska investeringen på kortare 
sikt samt möjliggöra att på längre sikt frigöra mark på Norrtäljevikens norra strand. Kommande 
belastningsutveckling avgör vid senare tillfälle om dessa 15 år ska förlängas eller om ett nytt verk 
enligt påbörjad förstudie ska ersätta Lindholmen. Etablering av ett nytt reningsverk ska förberedas så 
att det kan stå klart när behovet för Norrtälje överstiger 50 000 personekvivalenter. Det nya verket 
föreslås byggas i två etapper, varför båda verken kommer att vara i drift en period. 
 
Beslutsunderlag 
 
§109 KS Förstudie/inriktningsbeslut gällande Lindholmens avloppsreningsverk 
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Beslutande sammanträde 
Reservationer & protokollsanteckningar 
 
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
Sverigedemokraterna ställer sig bakom kommunstyrelsens förslag till beslut. Tiden är knapp, 
utredningarna som gjorts visar med all tydlighet på att vi står inför stora kapacitetsbrister inom 
mycket kort och vi anser det därför rimligt att bygga ut Lindholmen fram till dess att ett nytt 
reningsverk är på plats. Läget är närmast akut. Vi ställer oss dock frågan om varför det har tagit en 
sådan lång tid att komma hit där vi är idag, att läget blivit så akut som det faktiskt är. Det får nog 
anses vara ett underbetyg till senaste styrena i kommunen. 
 
Vidare är kommunen i behov av ett nytt reningsverk men var detta ska ligga vill vi sverigedemokrater 
att det tittas noggrant på. Vi utesluter i dagsläget ingenting, inte heller södra delarna som nämnts i 
sammanhanget. Men vi bör inte låsa oss till något alternativ utan låta lokaliseringsutredningen 
förutsättningslöst utreda vilket som är bästa alternativet. 
  
Olle Jansson (S) lämnar följande protokollsanteckning:  
 
Socialdemokraterna välkomnar att det nu ska göras en nödvändig utbyggnad av Lindholmens 
avloppsreningsverk. Lindholmens nuvarande tillstånd för 34 000 personekvivalenter är inte tillräckligt, 
och har blivit en hämmande faktor för Norrtälje stadsutveckling. Socialdemokraterna har länge verkat 
för att Lindholmen ska byggas ut, och ser det som en självklarhet att Norrtälje stad ska ha tillräcklig 
kapacitet i VA-infrastrukturen för att kunna bygga och etablera nya skolor, förskolor, företag, 
äldreboenden och bostäder åt vår växande befolkning. 
 
Förslaget till beslut fastslår också att ett utbyggt Lindholmen ska vara i drift i 15 år. Vi anser att det 
inte behöver sättas någon tidsgräns för driften av avloppsreningsverket. Tidsgränsen kan mycket väl 
behöva överskridas med något år i framtiden, och att sätta en tidsgräns för framtidens VA-
infrastruktur riskerar att sätta onödiga krokben för kommunen. 
Samtidigt anser vi att kommunen snarast ska inleda planeringen för det nya reningsverket. På längre 
sikt kommer inte Lindholmen att kunna uppfylla Norrtälje stads behov, och för att vi inte återigen ska 
hamna i en situation där VA-infrastrukturen begränsar stadens utveckling är det viktigt att processen 
inleds i god tid. 
 
Socialdemokraterna noterar också att kostnadsuppskattningen på 318 miljoner kronor kallas för ”en 
snabb bantningskalkyl med mycket osäkerhet” och att ”kostnadsuppskattningen gjorts på väldigt 
vaga grunder”. Vi ser det som sannolikt att sluträkningen kan komma att överstiga den gjorda 
kostnadsuppskattningen, något som samtliga parter bör vara medvetna om när inriktningsbeslutet 
om Lindholmens utbyggnad nu tas. 

Yrkanden 
Tommy Lundqvist (C), Andrea Kronvall (SD), Olle Jansson (S), Per Lodenius (C) och Camilla 
Rydstrand (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Yttrande 
Hans Andersson (L) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Tommy Lundqvist (C), Andrea Kronvall (SD), Olle Jansson (S) och Per Lodenius (C) 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
VA-chef, Norrtälje Vatten & Avfall VD Norrtälje Vatten & Avfall 
Verksamhetssamordnare, Norrtälje Vatten & Avfall 
Ekonomiavdelningen, Norrtälje kommun 
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§133     Dnr KS 2022-673 
 
Motionsredovisning 2022. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner motionsredovisningen och lägger den till handlingarna.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska motionsredovisning göras två gånger per år, en gång i 
juni och en gång i december. För närvarande är 42 motioner under beredning. Av dessa förväntas 
samtliga behandlas under hösten 2022 innan nästa motionsredovisning i december år. Sedan 
förgående motionsredovisning har kommunfullmäktige behandlat 23 motioner vilket är i linje med 
Kommunstyrelsekontorets bedömning. Vid förgående motionsredovisning uppskattade förvaltningen 
att 25 motioner skulle behandlas av fullmäktige innan denna motionsredovisning. 
 
Beslutsunderlag 
 
§125 KS Motionsredovisning per maj 2022 

Beslutande sammanträde 
Reservationer & protokollsanteckningar 
 
Jacob Heitmann (SD) lämnar följande protokollsanteckning:  
 
Att lägga motioner är ett viktigt demokratiskt verktyg för oppositionen att använda sig av i kommunen. 
Beredningen av motioner har dock brustit rejält under denna mandatperiod och till viss del under den 
förra. Sverigedemokraterna har därför kritiserat att det som motionär varit i princip omöjligt att veta 
var motionerna befinner sig i själva beredningsprocessen och få förståelse kring varför svaren dragit 
ut på tiden. 
 
I kommunallagen står att läsa:  ”En motion eller ett medborgarförslag ska om möjligt beredas på 
sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år” vilket handlar om att motionen/förslaget ska 
vara aktuell och inte hinna bli utdaterad när den kommer upp för beslut. 
För att få en tydligare uppföljning och transparens kring hur kommunen hanterar motionerna, 
behöver mallen till motionsredovisningen utvecklas och förtydligas för att själva beredningsprocessen 
ska bli bättre och faktiskt prioriteras högre. 
 
Det som framkommer i dagens motionsredovisning är att motionerna fortfarande bereds, men det 
ges inga detaljer/datum eller information gällande vilka remissinstanser som motionen passerat, eller 
information kring vilken del av beredningsprocessen motionerna befinner sig i. 
Kan motionärerna få ovan information kan vi bättre ställa relevanta frågor till det politiska styret kring 
varför motionen fastnat i en specifik remissinstans, eller varför inte motionen behandlats på X antal 
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år. Att förbättra mallen för motionsredovisningen kommer vara av godo för samtliga partier, oavsett 
vilka som sitter i styre eller opposition. 
 
Vi uppskattar därför att Sverigedemokraterna fick gehör för vårt förslag i kommunstyrelsen gällande 
att tillföra ytterligare information i mallen för motionsredovisningen, för att uppnå den transparens 
som vi anser behövs och beskrivit ovan. 
I grund och botten är detta en demokratifråga och förutsättningarna för demokratin kan alltid 
förbättras. 
  

Yrkanden 
Staffan Tjörnhammar (M) och Jacob Heitmann (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Yttrande 
Yvonne Svensson (ROOP) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag, 
som bifalls av Staffan Tjörnhammar (M) och Jacob Heitmann (SD), och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med förslaget. 
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§134     Dnr KS 2022-680 
 

Roine Wallin (L) avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- och 
miljönämnden. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner Roine Wallin (L) avsägelse av uppdrag som ledamot i bygg- 
och miljönämnden. 

2. Kommunfullmäktige godkänner Ulf Linderholm (L) till val av ny ledamot i bygg- och 
miljönämnden. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
Roine Wallin (L) avsägelse av uppdrag som ledamot i Bygg- och miljönämnden. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda 
Bygg- och miljönämnden 
Förtroendemannaregistret  
Löneservice 
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§135     Dnr KS 2022-773 
 

Lars Dalquist Öhlén (V), avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- 
och fritidsnämnden. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner Lars Dalquist Öhlén (V) avsägelse av uppdrag som ledamot i 
kultur- och fritidsnämnden.  

2. Kommunfullmäktige godkänner Miriam Anglemark Jansson (V) till val av ny ledamot i kultur- 
och fritidsnämnden.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
Avsägelse av uppdrag i kultur- och fritidsnämnden. 
Nytt namn till kultur- och fritidsnämnden. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda 
Kultur- och fritidsnämnden 
Förtroendemannaregistret  
Löneservice 
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§136     Dnr KS 2022-451 
 
Val av ny ersättare i barn- och skolnämnden efter Mine Seetkaya (SD). 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Ingela Nordström (SD) som val av ny ersättare i barn- och 
skolnämnden efter Mine Seetkaya (SD).  
 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
§60 KF Mine Seetkaya (SD), avsägelse av uppdrag som ersättare i barn- och skolnämnden. 
Mine Seetkaya (SD), avsägelse av uppdrag som ersättare i barn- och skolnämnden. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda 
Barn- och skolnämnden 
Förtroendemannaregistret  
Löneservice 
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§137     Dnr KS 2022-885 
 

Frida Ranft (S), avsägelse av uppdragen som ersättare i socialnämnden 
och styrelseledamot i Roslagsbostäder AB. 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner Frida Ranft (S) avsägelse av uppdrag som ersättare i 
socialnämnden.  

2. Kommunfullmäktige godkänner Frida Ranft (S) avsägelse av uppdrag som styrelseledamot i 
Roslagsbostäder AB.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda 
Socialnämnden 
Roslagsbostäder  
Löneservice 
Förtroendemannaregistret  
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§138     Dnr KS 2022-466 
 

Nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt efter Peter Lind 
(SD). 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt Michael 
Engelberg (SD). 
 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
BESLUT om entledigande. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda  
norrtalje.tingsratt@dom.se 
Förtroendemannaregistret  
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§139     Dnr KS 2022-486 
 

Nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt efter Nina 
Wannersten (V). 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner nominering av ny nämndeman i Norrtälje Tingsrätt Kjell Lindberg (V). 
 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
BESLUT entledigande Nina Wannersten (V). 
Nytt namn till tingsrätten. 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda  
norrtalje.tingsratt@dom.se 
Förtroendemannaregistret  
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§140     Dnr KS 2022-633 
 

Val av ny huvudman i Roslagens sparbank t.o.m. årsstämma 2023 och 
styrelseledamot i Stiftelsen Motorfabriken Pythagoras efter Ingmar 
Ögren (SD). 
 
Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner Peter Noaksson (SD) som val till ny huvudman i Roslagens 
Sparbank t.o.m. årsstämma 2023. 

2. Kommunfullmäktige godkänner Adam Blomberg (SD) som val till ny styrelseledamot i 
Stiftelsen Motorfabriken Pythagoras. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
 
  
Beslutet ska skickas till  
De valda 
Roslagens Sparbank  
Stiftelsen Motorfabriken Pythagoras 
Förtroendemannaregistret  
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§141     Dnr KS 2018-2218 
 

Förtydligande i ärendet Val av 3 ledamöter och 2 lekmannarevisorer i 
Tiohundra AB 2019-2022 avseende valets längd. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna förtydligandet av ärendet att de 3 valda ledamöter och 2 
lekmannarevisorerna sitter kvar tills dess att TioHundras bolagsstämma ägt rum i maj 2023.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Linda Hiort af Ornäs (M) redogör för kommunfullmäktiges valberednings nominering. 
 
Beslutsunderlag 
 
Fel i gammalt valärende till KF 
Valärende till KF (2/2) 
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§142     Dnr KS 2022-886 
 

Fråga till kommunstyrelsens tf. ordförande Staffan Tjörnhammar (M) 
avseende - Kommer planprioriteringen beslutas demokratiskt? Från 
Ulrika Falk (S). 
 
Beslutsunderlag 
 
Fråga till kommunstyrelsens tf. ordförande Staffan Tjörnhammar (M) avseende - Kommer 
planprioriteringen beslutas demokratiskt? Från Ulrika Falk (S). 
 

Beslutande sammanträde 
Staffan Tjörnhammar (M) och Ulrika Falk (S) yttrar sig. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige anser frågan besvarad och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att frågan anses besvarad. 
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§143     Dnr KS 2022-3 
 
Meddelanden - anmäls i Kommunfullmäktige. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige lägger meddelandena till handlingarna.  
 
Beslutsunderlag 
 
Rapportering enligt 16 kap. 6 h § SoL av ej verkställda beslut enligt 4 kap § sol. 
Rapport från Barnombudsmannen. 
Missiv - Grundläggande granskning 2021 för Norrtälje kommun 
Revisionsrapport - Granskning av likvärdig skola - Stöd och stimulans 
Missiv - Likvärdig skola - Stöd och stimulans 2022-final. 
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